

List of Designated Laboratories for Conducting Fire Retardant Tests for Protective Materials on Scaffolds under Practice Note for Registered Contractors 85 Issued by the Buildings Department

根據屋宇署發出的註冊承建商作業備考 85 進行棚架上的防護物料阻燃效能測試的 指定實驗所名單

The protective nets, screens, tarpaulins and plastic sheeting (collectively referred to as protective materials) installed at the facade of buildings under construction, demolition, alteration and addition, repair or minor works are required to comply with the recognised fire retardant standards. The Buildings Department has issued a Practice Note for Registered Contractors (PNRC) 85¹, requiring Registered Contractors to arrange to take samples and conduct testing on protective materials in the manner specified in the PNRC. The testing must be conducted by laboratories designated by the Government and accredited under the Hong Kong Laboratory Accreditation Scheme (HOKLAS) or by Mutual Recognition Arrangements partners of HOKLAS. The following table sets out the designated laboratories as at 19 December 2025. The list will be updated continuously.

就正在興建、拆卸、改動及加建、修葺或進行小型工程的建築物於外牆棚架鋪設的保護網、保護幕、防水油布及塑膠帆布（統稱為防護物料），須具備符合認可的阻燃效能標準。屋宇署發出註冊承建商作業備考 85，要求註冊承建商須就防護物料按作業備考指定的方式安排取樣和進行測試。測試須由政府指定並獲得香港實驗所認可計劃(HOKLAS)認可的實驗所或已就 HOKLAS 達成相互承認安排的其他認可機構認可的實驗所進行。下表列出截至 2025 年 12 月 19 日的指定實驗所，名單會持續更新。

¹ https://www.bd.gov.hk/doc/tc/resources/codes-and-references/practice-notes-and-circular-letters/pnrc/Pnrc85_c.pdf

Reg. no. 註冊號碼	Name 實驗所名稱	Address 地址	Name of contact person, tel. no. and email address 聯絡人姓名、電話號碼和電子郵件地址	Testing services available for the following fire retardant standard(s) 能提供下列阻燃效能標準 的測試服務
HOKLAS 003	The Hong Kong Standards and Testing Centre Ltd. 香港標準及檢定中心 有限公司	10, Dai Wang Street, Tai Po InnoPark, Tai Po, New Territories, Hong Kong 香港新界大埔創新園大宏街 10 號	Mr Matthew LEE 李 玉健 2666 1888 / 9659 7667 matthewlee@stc.group Mr David CHENG 鄭 雋耀 3188 8841 / 9883 6658 davidcheng@stc.group	■ BS 5867-2: 2008
HOKLAS 032	Castco Testing Centre Ltd. 佳力高試驗中心有限 公司	6/F., Techno Centre, 33 On Kui Street, On Lok Tsuen, Fanling, New Territories, Hong Kong 香港新界粉嶺安樂村安居街 33 號得利中心 6 樓	Mr Stanley CHAN 陳文光 2597 8333 / 9437 8847 stanley.chan@castco.com.hk	■ GB 5725-2009
HOKLAS 170	Fugro Technical Services (Guangzhou) Limited 廣州市輝固技術服務 有限公司	廣東省廣州市番禺區化龍鎮草 堂村農業公司路 6 號	Ms Fiona TSOI 蔡丹虹 2452 7111 / 9838 3743 f.tsoi@fugro.com	■ GB 5725-2009 ■ BS 5867-2: 2008

HOKLAS 179	Qualitech Testing & Consultancy Limited 匯駿檢測及顧問有限公司	Flat E & F, 9/F, Block B, Universal Industrial Centre, 19-25 Shan Mei Street, Fo Tan, New Territories, Hong Kong 香港新界火炭山尾街 19-25 號 宇宙工業中心 B 座 9 樓 E 及 F 室	Ms CHAU Tsz Yan 鄒芷欣 2185 0900 WhatsApp phone: 2185 0929 sales@qtc-hk.com	■ GB 5725-2009
CNAS L3898	Guangdong Construction Engineering Quality & Safety Testing Head Station Co., Ltd 廣東省建設工程質量 安全檢測總站有限公司	廣東省廣州市黃埔區開創大道 北建業六路 6 號 Sample Collection Address: 01B, 11/F, International Exchange Centre, 33 Wang Chiu Road, Kowloon Bay, Kwun Tong, Hong Kong 樣本收集地址： 香港觀塘區九龍灣宏照道 33 號 國際交易中心 11 樓 01B	曾俊健 5610 6050 business.hk@gdjky.com	■ GB 5725-2009

Updated as of 19 December 2025

更新日期：2025 年 12 月 19 日